
Protokół Nr 19/2004
z obrad XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 22 grudnia 2004r.

Obrady XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzyła Pani Krystyna Podgórska – 
Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności 
prawomocność obrad.
Obecnych radnych było 14. Radny Mieczysław Bronk – nieobecny, usprawiedliwiony.
Sesję rozpoczęto o godz. 15.30 a zakończono o godz. 18.45.
Przewodnicząca Rady Gminy – powitała radnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, 
Panią Wójt Gminy, przedstawiciela Kombatantów, strażaków z OSP Przywidz.
Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła porządek sesji:

1. Sprawy regulaminowe:
a/ zatwierdzenie porządku obrad,
b/ przyjęcie protokółu  z ostatniej sesji Rady Gminy.

2. Informacja Wójta Gminy z wykonania podjętych uchwał i działalności w okresie 
międzysesyjnym.

3. Interpelacje radnych,
- wolne wnioski

      4.   Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1. programu Współpracy Gminy Przywidz z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2005 r.
2. określenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży dla radnych, zastępcy 
przewodniczącego rady Gminy, przewodniczących stałych komisji Rady oraz dla 
sołtysów.
3. użyczenia nieruchomości położonej w Przywidzu.
4. zwolnień z podatku i opłat lokalnych,
5. zwolnień od podatku od środków transportowych,
6. poboru podatku od posiadania psów w drodze inkasa,
7. poboru podatku od nieruchomości w drodze inkasa,
8. poboru podatku leśnego w drodze inkasa.
9. poboru podatku rolnego w drodze inkasa.
10. szczegółowych zasad i trybu umarzania wierzytelności jednostek organizacyjnych 
Gminy Przywidz z tytułu należności pieniężnych, udzielania innych ulg w spłacie tych 
należności oraz wskazania do tego upoważnionego organu,
11. bankowej obsługi budżetu Gminy Przywidz,
12. zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2004 rok.
13.przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Przywidz,
14. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Trzepowo,
15. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Kierzkowo,
16. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Borowina,
17. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Jodłowno,
18. przystapienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Sucha Huta,



19. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Miłowo,
20. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Kozia Góra,
21. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Olszanka,
22. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Nowa Wieś Przywidzka,
23. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Marszewska Góra,
24. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Michalin,
25. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Częstocin,
26. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Huta Dolna,
27. przystapienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Piekło Górne,
28. przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu wsi Stara Huta.

      5. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem.
     6.  Odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy.
     7.  Odczytanie opini Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku.
     8.  Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej.
     9.  Głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przywidz na 2005 rok.
    10. Sprawozdanie z działalności  OSP w Przywidzu za 2004 rok.
    11. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
    12. Wnioski i oświadczenia radnych.
    13. Zakończenie obrad.

Wójt Gminy – wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów 
uchwał, dodając powiedziała, że niżej wymienione projekty były analizowane na 
posiedzeniach komisji Rady.
1/ w sprawie określenia wzorów formularzy informacji oraz deklaracji dla celów podatku od 
nieruchomości,
2/ w sprawie określenia wzorów formularzy informacji oraz deklaracji dla celów podatku 
rolnego
3/ w sprawie określenia wzorów formularzy informacji oraz deklaracji dla celów podatku 
leśnego.
4/ w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2005.
Projekty uchwał w pkt 1,2,3 proponuje przyjąć po punkcie 9 porządku obrad jako kolejne 
punkty 9a,9b,9c, natomiast punkt 4/  jako punkt 4.28.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w wniosek.
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się”, radni przyjęli w/w wniosek.
Pan Mirosław Olszewski – wnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu 5,6,7,8,9, gdyż 
komisja budżetu i finansów nie wypracowała ostatecznej opinii do budżetu Gminy Przywidz 
na 2005 rok. Przesunąć uchwalenie budżetu na 2005 rok o 3 tygodnie, nic się nie stanie gdy 
Rada uchwali budżet w styczniu.
Pani Krystyna Podgórska – poprosiła o opinię przewodniczących komisji Rady.



Pan Andrzej Przybycień – przewodniczący komisji budżetu i finansów – komisja budżetu i 
finansów nie wypracowała opinii co do budżetu na 2005 rok.
Pan Dariusz Stasiak – przewodniczący komisji kultury, oświaty, sportu i zdrowia – komisja 
analizowała budżet oświaty.
Pan Jerzy Migas – przewodniczący komisji gospodarczej – komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt budżetu na 2005 rok. Poprosił o uzasadnienie wniosku radnego Olszewskiego.
Radny Mirosław Olszewski – chodzi o kredyt, czy jest zasadny.Jaka inwestycja będzie 
skończona tego nie wiem. W roku 2006 – 2007 czeka nas zadłużenie jeszcze większe.
Radny Jerzy Migas – nie wiemy jakie środki będą pozabudżetowe. 
 Analiza budżetu przez 3 tygodnie jest bezzasadna.
Radny Teodor Formela – wniosek radnego Olszewskiego należy przegłosować.
Radny Wojciech Etmański -  poparł wniosek Olszewskiego. Nie ma w projekcie budżetu na 
2005 rok zadania: remont drogi Polewo – Kozia Góra. Przez okres 3 tygodni nic się nie stanie 
z budżetem. W porządku obrad punkt dot. uchwalenia budżetu jest na końcu, to również jest 
nie zasadne. Poczekajmy 3 tygodnie na opinię komisji budżetu i finansów.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie wniosek radnego Olszewskiego  dot. 
zdjęcia z porządku obrad punktów dot. uchwalenia budżetu gminy na 2005 rok.
Głosowanie:
Przy 8 głosach „za”, 2 „wstrzymujących” i 5 „przeciw” przyjęto w/w wniosek.
Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad:
Przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujących się”, przyjęto porządek obrad, wyłączając punkty 
5, 6 , 7 , 8, i 9.

ad.1.b. Radni przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” , przyjęli protokół z ostatniej sesji 
Rady Gminy.

ad.2 Pani Wójt Gminy – przedstawiła informację  z wykonania podjętych uchwał i 
działalności w okresie międzysesyjnym./ w zał./
Radny Teodor Formela – 20 grudnia był odbiór kanalizacji, kiedy będzie odbiór całkowity?
Pani Wójt Gminy – 30 maja 2005r. nastąpi całkowity odbiór. Została spisana notatka.

ad.3. Interpelacje radnych – wolne wnioski:
Radny Andrzej Rogowski – wnioskował aby odpowiedzi na interpelacje przesyłać do 
wszystkich radnych.
Wolne wnioski – nie zgłoszono.

ad.4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:
Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały  dot. programu współpracy Gminy 
Przywidz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność  pożytku publicznego  w 2005 r.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – Pan Jerzy Migas – przedstawił pozytywną opinię 
swej komisji.
Uwag nie zgłoszono.
Głosowanie
Przy 14 głosach „za” podjęto uchwałę Nr XIX/157/04 / w zał./

Radny Olszewski – wnioskował aby Przewodnicząca Rady Gminy nie czytała podstaw 
prawnych do uchwał. 
Głosowanie
Przy 12 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się” przyjęto w/w wniosek.



ad.4.2. Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości diet i zwrotu kosztów podróży dla radnych, zastępcy przewodniczącego rady 
gminy , przewodniczących stałych komisji rady oraz dla sołtysów.
Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała artykuł prasowy dot. wysokości podwyżek diet dla 
radnych, w którym podaje się nieprawdę. 
Wystąpi o sprostowanie tego artykułu.
Radny Andrzej Rogowski – informacje do mediów powinny być autoryzowane  i jedna osoba 
z Urzędu powinna być upoważniona do podawania informacji do prasy.
Pan Andrzej Przybycień – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił 
negatywną opinię swej komisji do projektu w/w uchwały.
Opinia komisji gospodarczej  była pozytywna – powiedział  Pan Jerzy Migas . 
Głosowanie
Przy 6 głosach „za”, 3 „wstrzymujących „ i 5 „przeciw”, radni przyjęli w/w uchwałę. / w zał. 
Nr XIX/158/04/

ad.4.3. Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie użyczenia 
nieruchomości położonej w Przywidzu.
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Głosowanie
Przy 14 glosach ‘za” radni podjęli w/w uchwałę. / w zał. Nr XIX/159/04 /

ad.4.4 Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiała kolejno projekty uchwał dot.
- zwolnień z podatku i opłat lokalnych / Nr XIX/160/04/
- zwolnień od podatku od środków transportowych / Nr XIX/161/04 /
- poboru podatku od posiadania psów w drodze inkasa / Nr XIX/162/04 /
-Radny Formela – wnioskował aby nie czytać treści uchwał tylko nagłówek.
Pan Piotr Połczyński – z Kancelarii Prawnej – jak najbardziej, bo są identyczne.
- poboru podatku od nieruchomości w drodze inkasa, / Nr XIX/163/04/
- poboru podatku lesnego w drodze inkasa / Nr XIX/164/04/
- poboru podatku rolnego w drodze inkasa / Nr XIX/165/04/
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektów uchwał była pozytywna.
Głosowanie nad w/w uchwałami.
Radni przy 14 głosach „za” przyjęli w/w uchwały.

ad.9.a , b, c Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
określenia wzorów formularzy informacji oraz deklaracji dla celów podatku od 
nieruchomości. / Nr XIX/166/04 /
- projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji oraz deklaracji dla 
celów podatku rolnego / XIX/167/04/
- projekt   uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji oraz deklaracji dla 
celów podatku leśnego. / XIX/168/04 /
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektów uchwał była pozytywna.
Głosowanie nad w/w uchwałami.
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwały./ w zał./

ad.10. Przewodnicząca rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie szczegółowych 
zasad i trybu umarzania wierzytelności jednostek organizacyjnych Gminy Przywidz z tytułu 
należności pieniężnych, udzielania innych ulg w spłacie tych należności oraz wskazania do 
tego uprawnionego organu.



Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Głosowanie
Przy 14 głosach „za” przyjęto uchwałę Nr XIX/169/04 / w zał./

Ad.11. Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie obsługi bankowej 
budżetu Gminy Przywidz
Uwag nie wniesiono.
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Głosowanie
Przy 13 głosach „za” przyjęto uchwałę XIX/170/04 / w zał./
Radny Rogowski wyszedł, nie głosował.

Ad.12. Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy Przywidz na 2004 rok. 
Wyjaśnień do w/w uchwały udzieliła Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy. 
Opinia Komisji budżetu i finansów oraz komisji gospodarczej do w/w uchwały była 
pozytywna.
Głosowanie
Przy 13 głosach „za” przyjęto w/ w uchwałę. /w zał. Nr XIX/171/04/.
Ad.13 Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu wsi Przywidz.
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu była pozytywna.
Głosowanie
Przy 14 głosach „za” przyjęto uchwałę Nr XIX/172/04 / w zał./
Radny Mirosław Olszewski – wnioskował, aby Przewodnicząca Rady Gminy nie czytała 
treści uchwał dot. przystapienia do opracowania miejscowych planów poszczególnych 
miejscowości, gdyż są identyczne a różnią się tylko nazwami wsi.
Pan Piotr Połczyński – Kancelaria Prawna – można , jeśli treść uchwał jest taka sama, a tylko 
różnią się nazwami miejscowości.
Głosowanie nad w/w wnioskiem
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjeli w/w wniosek.
Ad.14 do ad.ad.28 Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiała kolejno projekty uchwał w 
sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obrębu wsi:

- Trzepowo
- Kierzkowo
- Borowina
- Jodłowno
- Sucha Huta
- Kozia Góra
- Olszanka
- Nowa Wies Przywidzka
- Marszewska Góra
- Michalin
- Częstocin
- Huta Dolna
- Piekło Górne
- Stara Huta.

Opinia komisji gospodarczej do w/w projektów uchwał była pozytywna
Głosowanie



Przy 14 głosach „za” radni przyjęli uchwały od Nr XIX/173 do Nr XIX/187/04 , w zał./
Natomiast jeśli chodzi o projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu wsi Miłowo

- komisja gospodarcza wnosiła uwagi.
Pan Jerzy Migas – przewodniczący komisji gospodarczej – w uzasadnieniu wniosku 
powiedział, że nad jeziorem Przywidzkim a Mierzeszyńskim jest duża migracja zwierzyny, są 
to obszary chronione. Są to tereny o szczególnych walorach przyrodniczo-krajobrazowych. 
Względy ekonomiczne dot. infrastruktury tych terenów nie przemawiają aby urbanizować te 
tereny.
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” radni przyjęli powyższy wniosek.
Głosowanie nad uchwałą 
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” przyjęto uchwałę Nr XIX/   /04 / w zał./

Ad.4.28 Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2005. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Głosowanie
Przy 14 głosach „za” przyjęto uchwałę Nr XIX/186/04 w zał.

Ad.10 Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Przywidzu za rok 2004 
przedstawiła prezes OSP Pan M. Olszewski , młodzież z Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej 
oraz Pan Sychta . / w zał./

Ad.11. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Andrzej Rogowski – Czy w biuletynie informacyjnym Urzędu Gminy  informacje są 
oficjalne? Datowany jest 17.12.br. a odbiór kanalizy był 20.12.br.?
Pani Wójt Gminy – chcieliśmy aby mieszkańcy dowiedzieli się więcej na temat naszych 
realizacji zadań, co wykonaliśmy w 2004 roku itd.
Był odbiór III i IV etapu kanalizy, ale ostateczny odbiór nastąpi do 30.05.2005 r.
Pan Rogowski – co brakuje  w tej budowie? Do 30.05. wykonawca wykona nawierzchnię 
dróg. Czy w odbiorze kanalizy była Rada Sołecka, sołtys? Na czym polegał odbiór?
Pani Wójt Gminy – Przy odbiorze uczestniczyli inwestor nadzoru, prezes firmy, pracownicy 
Urzędu Gminy. Był to odbiór techniczny.
Pan Rogowski – czy była jakaś studzienka sucha, czy więcej suchych czy mokrych?
Pan Siedlewicz – Urząd Gminy – część była wilgotnych.
Pan Rogowski – są świadkowie, że większość studzienek nie była otwierana.
Pan Siedlewicz – studzenki były sprawdzane w czwartek, wcześniej.
Pan Rogowski – sesję zdjęciową przesłałem do Urzędu Gminy. Ulica Jeziorna jest 
nieprzejezdna, jest błoto, nawieziony żwir i jest górka. Były 2 monity w tej sprawie, a 
wykonawca mieszkańców się pyta o co im chodzi. Posprzątać plac budowy, zepchnąć błoto z 
drogi.
Pan Siedlewicz – wprowadzimy na ul. Spacerową i Jeziorną zakaz wjazdu dla samochodów 
ciężarowych.
2/ Niektórzy mieszkańcy umowy mają podpisane w 2002 roku i oczekują realizacji tej 
umowy.
Pan Stanisław Baran – ustosunkował się do diety dla sołtysów. Za co sołtysi otrzymują diety? 
Z ta sprawą zwrócimy się na piśmie.
Pani Zdrojewska – co w sprawie pisma dot. ul. Wiejskiej w Pomlewie. Ulica jest 
niebezpieczna.



PanSiedlewicz – był na wizji i jak będzie transport, to materiał na te ulicę zostanie 
przywieziony.

Ad.12. wnioski i oświadczenia radnych.
Radny M. Olszewski – czy formularze są w internecie?
Zobowiązać Panią Wójt aby bankomat zainstalować w Przywidzu.
Radny A. Rogowski – na XVII sesji radny Stasiak i ja poruszyliśmy sprawę bulwaru nad 
jeziorem w Przywidzu i była wola Urzędu, że spotkanie z projektantami bulwaru odbędzie się 
po 15 grudnia.
Wójt Gminy – projekt bulwaru już jest. Dokumentacja dopiero teraz została złożona na 
zagospodarowanie brzegu. Spotkanie odbędzie się w styczniu.
Radny A. Rogowski – to jest Pani autorski projekt.
Radny Rogowski – jaki był był budżet i plan inwestycyjny III i IV etapu kanalizy. Zakładał on 
więcej prac, co z tymi pracami.? Powiedziano nam, że będzie magistrala i niektórzy już 
przyłącza mają.
Wójt Gminy -  Nie otrzymaliśmy środków z SAPARDU i musieliśmy fundusze okroić.
Pani Pacewicz – pierwotnie budowa kanalizy z przepompowniami tłocznymi. Nie ma tego, 
nie ma kolektora tłocznego, nie jest podłączone ZACISZE i TELMONT. Zastosowano 
kolektor grawitacyjny.
Radny Rogowski – czy Urząd wyśle do komisji gospodarczej o opinię dot. skrócenia budowy 
kanalizy?
Radny T. Formela – opinię wydaje Rada a nie komisja gospodarcza.
Pani Pacewicz – zmieniany był plan inwestycyjny i radni wiedzieli o tym.
Radny Rogowski – czy wcinki do nitki kanalizacyjnej są początkiem przyłączy?
Pan Siedlewicz – wykonawca zrobił wykop a mieszkańcy kupili materiał, tak zrobili min. 
mieszkańcy ul. Spacerowej.
Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała życzenia noworoczne, które wpłynęły do biura 
Rady dla radnych oraz odczytała wiersz  

Ad.13. Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła obrady XIX zwyczajnej sesji Rady, 
dziękując wszystkim za przybycie i zaprosiła obecnych na kolację opłatkową.

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała: G. Pożoga  

 
Przewodnicząca Rady Gminy
Krystyna Podgórska


